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Pozdrav starostky

........V posledních dnech proběhl podzimní výhrab a čištění propustků, 
abychom se co nejlépe připravili na nadcházející zimu.

........máme již nějakou dobu adventní čas. Letos díky pandemii COVID 
19 hodně specifický. Je sice pravda, že v posledních dnech se začala 
trochu rozvolňovat opatření bránící šíření nákazy, ale rozhodně konec 
roku nebude stejný jako v minulých letech. Mohu konstatovat z vlastní 
zkušenosti nejen své, ale i části rodiny, že nemoc je hodně 
nevyzpytatelná a postihuje nás v různé intenzitě a s různými příznaky. 
Není dobré podceňovat její šíření a tak doufám, že uvolnění v době 
vánoční nepřinese další vlnu a všichni to zvládneme co nejlépe.
........Právě COVID 19 zasáhl do prodloužení rekonstrukce mostu 
směrem na Valchu, ať již zpožděním dodávek nebo problémy 
s nedostatkem kvalifikovaných pracovníků na stavbě. Nicméně v těchto .
dnech již stavba finišuje a komunikace je pro dopravu průjezdná. 
Dokončili jsme také stavbu nové kanalizace v severní části Klatovské 
ulice a pěší propojení ulice k Valše. Chybějících cca 100 m bychom 
chtěli zrealizovat v příštích letech.

Vážení litičtí spoluobčané,

........Od začátku volebního období jsem s magistrátem řešila problémy 
s naším obecním rozhlasem. Podobné problémy jako u nás jsou i jinde, .
i když náš obvod má momentálně asi nejstarší verzi varovného systému. .
Nakonec došlo po dlouhých jednáních k rozhodnutí, že město podá 
vrámci odpovídající dotační výzvy žádost na financování nového .
systému varování pro Litice. Dotace by měla pokrýt 70%, město 
přispěje 320 tisíc Kč a obvod 250 tisíc Kč.

........Poslední kolaudace proběhla v hasičárně, kde jsme dokončili 
vestavbu nad původní částí a došlo také k výměně starých 
nevyhovujících vrat.
........Jak jste si mohli přečíst v minulém čísle, museli jsme porazit lípu 
u mateřské školky a v rámci toho jsme umožnili případným zájemcům .
odvézt si dřevo z poraženého stromu na topení. Ti nám mohou 
potvrdit nález, který avizovalo vyšetření stavu stromu, že byl z velké 
části ve kmeni dutý, hrozil jeho pád a naše řešení bylo opravdu nutné. 
Po poradě s odborníky jsme zatím nemohli na stejném místě vysadit 
nový strom, ale rozhodně s tím počítáme co nejdříve.

........Na jiném místě těchto Listů si můžete přečíst o práci našeho 
nového kronikáře, která rozhodně nebyla lehká. Děkuji tímto nejen 
panu Žatkovičovi, ale i všem, kteří mu pomohli se sběrem dat a budou 
i nadále pomáhat, protože již pracuje na kronice roku 2020..

........Jednu akci na dálku jsme přece jen udělali, a to soutěž pro děti ze 
ZŠ a MŠ o nejlepší výkres na téma Litice v zimě a o Vánocích. Tři .
nejlepší výkresy ze školy a jeden společný z MŠ jsme použili na vánoční 
přání obvodu. Tři nejlepší ze školy můžete vidět i na těchto stránkách, 
to ze školky je přáním za ÚMO 6.

Blanka Kantová, 

........Výše uvedené finance 
jsou jednou z položek 
rozpočtu obvodu na rok 
2021, který jsme schvalovali 
n a  p o s l e d n í m 
zastupitelstvu. Podrobnosti 
o r o z p o č t u  n e b u d u .
vypisovat zde, ale můžete se 
podívat  na  stránkách 
obvodu  v  této  sekci : 
Rozpočet obvodu: Portál městského obvodu Plzeň 6 -Litice (plzen.eu).

........Během podzimu jsme chtěli uspořádat mnoho akcí nebo se jich 
zúčastnit, ale bohužel ani oblíbené rozsvěcení stromečku nebylo 
s účastí veřejnosti. Stromeček jsme museli rozsvítit 6. 12. 2020 v 18:00 .
hod, tak jak jsme původně plánovali, ale bez obvyklého programu 
a setkání se spoluobčany. Nicméně alespoň touto formou bychom .
chtěli poděkovat Skupině ČEZ za finanční podporu.

........Nakonec bych chtěla všem, s kterými jsem během roku 
spolupracovala, poděkovat za jejich práci. Také bych chtěla pozdravit 
všechny malé i velké spoluobčany a popřát jim šťastné a veselé Vánoce, 
hodně dárků, úspěšný vstup do nového roku a hlavně nám všem pevné 
zdraví, štěstí a žádnou další vlnu pandemie.

 

starostka MO Plzeň6-Litice

ne jde o rek lamn í t i skov inu z darma

autorka obrázku Andrea Mouleová

Zprávy ze zasedání zastupitelstva MO Plzeň 6 Litice dne 30. 11. 2020

    do soukromého vlastnictví - neschváleno

    kraje v roce 2020

7. Stanovisko k prodeji pozemku p.č. 626/9 k.ú. Litice u Plzně 

4. Změna územního plánu Plzeň
5. Novela Parkovacího řádu – nový parkovací systém „Park 
    Simply Plzeň“

    výhled na 2022 – 2024
6. Rozpočet MO Plzeň 6 – Litice na rok 2021 a střednědobý 

1. Přijetí dotace v souvislosti s volbami do Senátu a zastupitelstva  

2. Přijetí dotace za zásahy JSDH 
3. Přijetí dotace OSPOD za rok 2019

8. Stanovisko k vypovězení nájemní smlouvy se spol. 
     HEGEMON KL spol. s r.o. - schváleno
.9. Stanovisko k žádosti o nájem místní komunikace III. třídy na  
     pozemcích p.č. 1981/8 a p.č. 1981/140 a o nájem místní 

      u Plzně - schváleno

      Litice v roce 2021

      neschváleno

      neschváleno

11. Stanovisko k žádosti spol. Accolade CZ XIV, s.r.o. 
      o prodloužení termínů sjednaných nájemní smlouvou -

      v souvislosti s přeložkou polní cesty - schváleno

13. Pojmenování nové ulice v k.ú. Litice u Plzně – Na Hůrce -

      227/5, 227/6, 227/7 a 227/9 v k.ú. Litice u Plzně -        

14. Informativní zpráva o termínech jednání zastupitelstva MO 6 

12. Stanovisko k prodeji pozemků p.č. 222/1, 222/2, 227/3,

      schváleno

10. Stanovisko k převodu pozemků v k.ú. Litice městu 

      komunikace IV. třídy na pozemku p.č. 1981/200 v k.ú. Litice 

o vánočních svátcích:
od středy 23. 12. 2020

bude úřad uzavřen

Krásné prožití 
vánočních svátků,

profesních 

plánů a hlavně zdraví

do neděle 3. 1. 2021

i osobních splněných 

Provoz ÚMO Plzeň 6 - Litice

přeje 

v novém roce hodně

ÚMO Plzeň 6 - Litice

Ať se tato dobrá zpráva rozezní ve Vašich srdcích a naplní Vaše domovy nadějí a pokojem.

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ Z FARY

(Lukášovo evangelium 2,10-12)

Hodně zdraví, radosti a Božího požehnání o Vánocích i po celý rok 2021 přejí

Anděl jim řekl: „Nebojte se, hle, zvěstuji vám velikou radost, která bude pro všechen lid. Dnes se vám narodil 
Spasitel, Kristus Pán, v městě Davidově.Toto vám bude znamením: Naleznete děťátko v plenkách, položené do 
jeslí.“

bratři a sestry z Koinonie 

Vánoční svátky s čerstvým moštem? 
My Vám to umožníme.
.
Zahrádkáři Litice Vám nabízejí 
VÁNOČNÍ MOŠTOVÁNÍ
.
V pátek dne 18. prosince 2020
od 14.oo do 18.oo hodin
.
Cena moštování za 1 kg jablek: 
pro místního člena ČZS 2 Kč, pro ostatní 4 Kč.
.
Pro plynulé odbavení všech zájemců prosíme 
maximálně 40 kg jablek v jedné zakázce.
Děkujeme za pochopení.
.
Upozornění: V případě zvýšeného nebezpečí nákazy Covid 19 se 
moštování ruší.  Zrušení akce bude ohlášeno předem.
                                                                                                               .
Výbor ZO ČZS LiticeDěti z MŠ



Zprávy ze školy a od zastupitelůZprávy z obvodu a města

místostarosta MO 6 Litice a zastupitel města Plzně
Michal Hausner

Když jsme v zastupitelstvu města Plzně na konci minulého roku 
schvalovali rozpočet města na letošní rok 2020, měl jsem velikou 
radost, že se v rámci tohoto rozpočtu podařilo schválit i dvě 
investice, které směřovaly do Litic. Jedna z nich je 8.100 000 Kč na 
pořízení nové velkokapacitní cisterny pro hasiče, kterou budeme do 
Litic přebírat na přelomu února a března příštího roku. Druhá 
a objemem financí o hodně větší je rekonstrukce mostu k Valše. Na .
tuto investici jsme schvalovali bezmála 43.000 000 korun. Oprava 
mostu probíhala od března a v současné době je již most otevřen pro 
automobilovou i pěší dopravu. Za mnoho uplynulých let je to 
největší investice, která do Litic směřovala. Stejně jako u jiných 
povedených akcí, které se za letošní rok do našeho obvodu dostaly 
(rekonstrukce školy a nové osvětlení hřiště PH), chci i v tomto 
případě poděkovat kolegům ze zastupitelstva města. Město Plzeň je 
velké a míst, kam se dá ve všech oblastech investovat, je mnoho. O to 
více mě těší, když se podaří nasměřovat jakékoli finanční prostředky 
k nám do Litic.

Most K Valše

Člověk žije přítomností a zejména budoucností, nicméně i při 
pohledu zpět může člověk získat nevšední a podnětný impulz. 
Věřím, že litická kronika, kromě běžných dokumentačních účelů, 
bude plnit i tento cíl.

Kronikář obce Litice
Marek Žatkovič

Kronika obce Litice

Uvedených pět let litické kroniky je možno již nyní shlédnout 
velektronické podobě na stránkách obce umo6.plzen.eu. Později .
budou v papírové podobě dostupné k nahlédnutí, případně 
k zapůjčení na obecním úřadě. Pro zájemce o starší historii obce .
mohu vřele doporučit prostudování velice fundovaně vedenou 
kroniku Litic z let 1969-1987. Je volně dostupná v elektronické 
podobě. Díky tomu je možné pohodlně z domova čerpat poznatky 
o dění v obci v uvedeném období. Stačí na internetu navštívit stránky .
archivu města Plzně amp.plzen.eu. Na stejném místě naleznete 
i kroniku obce ze starší doby. U této kroniky je ovšem částečně nutná .
jazyková vybavenost. Kronika se v daném období řadu let vedla 
vněmeckém jazyce..

Vážení spoluobčané. V letošním roce se podařilo navázat na práci 
někdejších litických kronikářek paní Erbalové a paní Štorkové 
a kronikářů pana Knedlíka, pana Jana Caltu a pana Václava Krále. .
Výsledkem je obnovení vedení kroniky obce Litice. Během letošního 
roku bylo zpětně zdokumentováno pět let dění v naší obci. Sepsat 
s odstupem doby dění v Liticích v letech 2015-2019 nebylo .
jednoduché. Událostí hodných zaznamenání pro následující 
generace se každoročně odehrává obrovské množství. Je s podivem, 
jak bohatý kulturní, sportovní a společenský život naše obec 
generuje. Pestrý stavební vývoj obce, dění v četných sportovních 
oddílech, počínání spolků a jiných zájmových organizací – to vše 
a mnohé další se podařilo zdokumentovat. Samozřejmě za přispění .
mnoha ochotných lidí, kteří neváhali zalovit ve své paměti, mnohdy 
navzdory svému osobnímu pohodlí pomohli poskytnout informace 
a materiál ze svého archivu. Všem těmto nadšencům velice děkuji. 
Nepodařilo se bohužel zaznamenat vše. Narazil jsem i na neochotu 
a nechuť v této oblasti cokoliv podnikat. Věřím, že při .
zaznamenávání dalších let litické historie dojde v tomto směru ke 
zlepšení.

Vpravo po proudu Litického potoka se ke starému mostu přistavěl ve 
20. století nový most z přepjatého betonu, tím se oproti minulosti 
srovnal průjezd Liticemi. Uvedeme si ještě jednu aktuální zajímavost. 
Při kontrole zanesení vodoteče sedimenty došlo k milému 
překvapení. Ve vrcholu valené klenby pod starým mostem jsou 
vestavěná vlaštovčí hnízda. Tažný užitečný švitořící ptáček v černém 
fráčku a s červenou skvrnou pod hrdlem našel v této lokalitě 
náhradní bydlení. Podobně jako příbuzná jiřička obecná z našich 
domovů mizí kvůli pozvolnému úbytku tradičních hnízdních lokalit 
na bývalých zemědělských usedlostech. Doufáme, že malá kolonie 
vlaštovek se do budoucna rozroste a tento dávný obyvatel naší obce 
nám bude i v budoucnu přispívat svým veselým švitořením k dobré 
náladě.

Text a foto
místostarosta Ing. Aleš Bukovský, MSc.

Mosty v Liticích, škeble a vlaštovky

V letošním roce došlo k rozsáhlé rekonstrukci silničního mostu přes 
řeku Radbuzu, který spojuje městský obvod Litice a lokalitu Valcha. 
Investice zahrnuje kompletní výměnu nosné konstrukce mostu. 
Součástí stavby se nově stal levostranný chodník a na něj navazuje 
úprava komunikace směrem na Valchu a do centra Litic. Správa 
veřejného statku, která stavbu realizuje, zajistila nové veřejné 
osvětlení. Za opravu litického mostu zaplatí v tomto roce Plzeň 
přibližně 43 milionů korun. Kvůli rekonstrukci pilířů mostu došlo 
k upuštění Litické přehrady (České údolí), což ocenili občané .
přilehlých městských částí. Vzniklé písčité pláže vybízejí 
k procházkám a obnažené dno oceňují hlavně děti. Na vzniklých .
plážích se nacházejí prázdné ulity škeble říční. Turistický oddíl litické 
školy ještě před druhou vlnou koronaviru lokalitu navštívil a každý 
účastník si přinesl domů krásnou sbírku perleťově lesknoucích se 
lastur.

Aby toho nebylo málo, v příštím roce se připravuje oprava mostovky, 
úprava povrchu chodníků a vybudování nového zábradlí na mostě 
vcentru obce přes Litický potok. Stávající modré zábradlí dosloužilo .
a bude nahrazeno novým. Na rekonstrukci bude navazovat úprava 
přilehlého pozemku, kde vznikne informační a odpočinkové 
centrum pro turisty a poutníky. Nový turistický uzel „Meeting point“ 
bude obohacený o turistický rozcestník, ukazující směrovkami na 
litické památky a význačné stavby obce.
Pro úplnost si informaci o mostu v centru obce rozvineme. Půlku 
stavby tvoří starý most opírající se o mohutnou valenou klenbu. 
Vlevo na kraji ho zdobí na vysokém hranolovém pilíři z lomového 
kamene socha sv. Jana Nepomuckého z roku 1838. Pískovcová 
postava má na hlavě čtverhranný kvadrátek a je oblečená do kleriky. 
Také tuto sochu čeká v příštím roce restaurátorské práce, a to 
především na hlavě, dolním cípu tuniky a botách.

Nedaleko silničního mostu se letos uskutečnila další rozsáhlá oprava 
lávky pro pěší, přes kterou vede mezinárodní cyklostezka. Tento 
výpadek komunikačního spojení jednotlivých částí města Plzně 
částečně pobrala nová tzv. modrá lávka, dokončená v loňském roce 
nad jezem v Liticích na dohled od fotbalového hřiště.

MO Plzeň 6 - Litice
informuje, že rozsvícení
VÁNOČNÍHO STROMKU

proběhlo 
6. 12. 2020 v 18:00

Chtěli bychom tímto
poděkovat Skupině ČEZ 

za finanční podporu.

autorka obrázku 
Michala
Krásnoselská

autor obrázku 
Šimon
Kropáček

Titul světové školy za rok 2020  i pro 26. ZŠ 
Plzeň - Růžovka
Naší škole se podařil velký úspěch, a to takový, že se můžeme 
pyšnit titulem Světové školy za rok 2020!
Naší škole se podařil velký úspěch, a to takový, že se můžeme pyšnit 
titulem Světové školy za rok 2020. Je nutné dodat, že tímto titulem za 
rok 2020 se ještě mohou pyšnit další tři školská zařízení na území 
České republiky.
Co všechno tomu předcházelo? Na začátku kalendářního roku 
2020 jsme se zapojili do projektu Světová škola. Hlavní důvod 
přihlášení naší školy do tohoto projektu byl takový, že shledáváme 
dění okolo sebe za důležité a máme zájem své žáky vést k přijetí 
zodpovědnosti za životní prostředí, ve kterém žijí. K tomuto cíli 
směřují i aktivity globálního rozvojového vzdělávání (GRV), na které 
je projekt Světová škola zaměřen.

Mgr. Eva Švolbová

V pracovním týmu jsme se snažili postupně plnit jednotlivá kritéria. 
Veškeré úsilí vyvrcholilo projektovým dnem, ze kterého měla 
v.návaznosti vycházet i místní akce, jež byla zatím z důvodu aktuální 
situace a přijatých opatření přesunuta na období jarních měsíců. 
Název celého projektového dne byl – Císařovy nové šaty, přičemž 
stěžejním tématem byla udržitelnost módy a recyklace již použitých 
materiálů. Žákům jednotlivých tříd se podařilo vytvořit celou řadu 
různorodých a zdařilých modelů, ale i výrobků či doplňků z již 
nepotřebného oblečení, použitých věcí, popřípadě textilií, které 
budou hromadně představeny na již zmíněné místní akci, která, 
doufejme, proběhne ještě tento školní rok.

A tohle byla ve zkratce cesta k samotnému titulu. Tímto bych chtěla 
poděkovat zbytku pracovního a realizačního týmu a především 
Zlatce, která se stala určitou koordinátorkou všech činností. Dále 
velký dík patří všem žákům a pedagogům včetně vedení naší školy, 
bez kterých bychom toto prestižní ocenění nezískali.

Přes všechny překážky a komplikace se nám podařilo naplnit veškerá 
kritéria, a tak jsme byli pozvání na Summit světových škol 2020: 
Voda nad zlato, který proběhl v online podobě, a to 10. listopadu za 
účasti Zlatky Langmaierové, mne a dvou našich žáků – Karolíny 
Kocábové a Radka Duška ze třídy VIII. A. Během obsahově moc 
zajímavého programu za účasti i předních odborníků na 
problematiku nedostatku vody v krajině došlo i na slavnostní 
vyhlášení oceněných škol za rok 2020, mezi kterými nechyběla ani ta 
naše.

ředitelka  školy

Za stromek děkujeme
rodině Fořtů.


	Stránka 1
	Stránka 2

